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RG - 0002.P.XXIII.2012                                                                             
             

P R O T O K Ó Ł   NR   XXIII/ 2012  
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 8 listopada 2012 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.   
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z placów zabaw 
zlokalizowanych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 8.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości połoŜonych  w Nowym Mieście nad 
Wartą.             
Punkt 9. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej dla uczniów. 
Punkt 10.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  na 2013 rok”. 
Punkt 11. 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od środków 
transportowych. 
Punkt 12. 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 
Punkt 13. 
Podjęcie uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta za rok 2012 przyjmowanej 
jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2013 na terenie Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. 
Punkt 14. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
 Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXIII sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, pana Wójta, panią Skarbnik, panie i panów 
Sołtysów, Kierowników jednostek samorządowych. 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe na ustawowy stan 15 Radnych obecnych jest                
14 Radnych, w związku z powyŜszym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad i proponował,                             
aby z porządku usunąć punkt 11 - w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek w podatku od środków transportowych, gdyŜ stawki podatku nie uległy 
zmianie. 
Radni nie wnosili sprzeciwu, w związku z powyŜszym Przewodniczący zaproponował 
głosowanie, za wprowadzeniem poprawki w porządek obrad. Za usunięciem uchwały                     
z porządku opowiedziało się 14 Radnych.  
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Przewodniczący przypomniał, Ŝe protokół z sesji jest zamieszczany na stronie Urzędu 
Gminy, stwierdzając następnie, Ŝe nie ma uwag do protokołu przeszedł do głosowania. 
Protokół z XXII sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 2 głosy 
wstrzymujące.  
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, iŜ zawsze zgodnie z zaproszeniami uczestniczy                         
w róŜnego rodzaju imprezach okolicznościowych organizowanych na terenie Gminy i nie 
tylko. Ponadto na dyŜurach, które Przewodniczący pełni mieszkańcy przychodzą i zgłaszają 
róŜne sprawy dotyczące Gminy, m.in. ulica Strzelecka w Nowym Mieście. Ponadto 
Przewodniczący poruszył sprawę szkół, informując, Ŝe poziom nauczania w szkołach Gminy 
Nowe Miasto jest bardzo niski. Przewodniczący prosił, aby Przewodniczący Komisji Oświaty 
utrzymał dobrą tradycję, która funkcjonowała na terenie Gminy i aby odbywały się coroczne 
objazdy szkół a tym samym sprawozdania Dyrektorów z działalności placówek oświatowych.  
Pan Janusz Janicki, dodał, Ŝe niepokoi go poziom nauczania tym bardziej, ze infrastruktura               
w szkołach naszej Gminy jest na bardzo wysokim poziomie, a nie idzie z tym w parze poziom 
nauczania, nie idą teŜ z infrastrukturą funkcje opiekuńcze i wychowawcze. Docierają do 
Przewodniczącego, niepokojące głosy, przede wszystkim z dwóch placówek, gdzie 
zauwaŜane są przejawy przemocy. Docierają do Przewodniczącego słuchy, Ŝe w szkołach jest 
przemoc, zgłaszają się do Przewodniczącego rodzice, Ŝe zarówno dzieci jak i młodzieŜ takiej 
przemocy doświadcza, ze strony rówieśników i równieŜ przemocy psychicznej ze strony 
nauczycieli. To szalenie niepokojące. Przewodniczący deklarował, Ŝe zamierza tą sprawę 
dogłębnie zbadać, bo organem prowadzącym szkoły jest Gmina.  
Przewodniczący wyraził wolę, Ŝe nie chciałby wracać do tej sprawy, ale jeŜeli te działania 
które podjął nie przyniosą efektu to będzie ją poruszał na sesji. 
Pan Janusz Janicki dodał, Ŝe w szkołach nie chodzi tylko o to Ŝeby wszystko mieć dobrze                 
w dokumentach- bo to moŜna stworzyć, chodzi o prawdziwą pracę dydaktyczną, opiekuńczą, 
oraz wychowawczą placówki. Szkoła jest dla dzieci, a kiedy nauczyciele zaczynają to miejsce 
traktować w taki sposób, Ŝe jest to miejsce pracy, gdzie zarabiają pieniądze, to takie są efekty.   
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Aleksander Podemski, Wójt Gminy, na wstępie powitał nowo wybrana panią 
Sołtys wsi Stramnice. Następnie informował, Ŝe dzisiejsza sesja zostanie poświęcona głownie 
podatkom, gdyŜ w przyszłym tygodniu zgodnie z obowiązkiem ustawowym na ręce 
Przewodniczącego i wszystkich Radnych zostanie złoŜony projekt budŜetu na 2013 rok,                   
a podatki są nieodzownym elementem budŜetu gdyŜ stanowią jego część dochodową. 
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Uchwały podatkowe wraz ze stawkami zostały dokładnie omówione na posiedzeniu 
wspólnym komisji, jedynie podatek od środków transportowych pozostał na tym samym 
poziomie, gdyŜ w porównaniu z innymi gminami jest on dość wysoki. Pozostałe podatki tj.              
od nieruchomości i rolny proponuje się podnieść, w granicach 4 %, podatek rolny proponuje 
się obniŜyć do kwoty 52 zł za kwintal Ŝyta.  
Ponadto Wójt informował, Ŝe został rozliczony kolejny projekt unijny, tzn. projekt związany       
z modernizacją sieci wodociągowej w Chociczy, modernizacją hydroforni i oczyszczalni. 
Podjęte teŜ są działania względem remontu świetlicy w Wolicy Koziej. Wójt informował,                            
Ŝe po zamknięciu sprawy w Wolicy Koziej Gmina w ramach projektów unijnych pozyskała                
4 mln zł. Wójt wyraził zadowolenie, Ŝe projekty te udało się rozliczyć.  
Poruszono takŜe sprawę remontu bramy w Boguszynie, Wójt proponował, aby jednak zabytek 
sprzedać, na kolejnej sesji zostanie zaproponowana uchwała o sprzedaŜy, gdyŜ po 
uzgodnieniach okazuje się Ŝe naleŜałoby się przygotować na 100 tys. zł, o niŜszej kwocie nie 
ma mowy, a wymogi konserwatora są wysokie. 
Jest teŜ tekst porozumienia z Wielkopolskimi Zakładami Gazowniczymi, dotyczący 
pociągnięcia gazociągu do bloków mieszkalnych w Wolicy Nowej. Byłaby to zamiana 
ogrzewania olejowej na gazowe, gdyŜ ogrzewanie olejowe jest o 100 % wyŜsze od gazowego. 
Wójt proponował równieŜ powrócić do projektu budowy dróg „schetynówek”, projekt ten 
będzie polegał na tym, Ŝe 50 % inwestycji pokrywa skarb państwa, jest wola Gminy KsiąŜ 
Wlkp. o przyłączeniu się do projektu, chodzi o drogę od Świętomierza do KsiąŜa,                        
czyli spełniony będzie bardzo waŜny czynnik połączenie dwóch gmin sąsiadujących.   
Zostaje równieŜ przygotowywany projekt w ramach projektu ochrony gruntów rolnych,                     
są to modernizacje, nawierzchni dróg lokalnych, przygotowywane są propozycje drogi                 
w Kruczynku - pół kilometra, oraz fragment drogi wiejskiej w Boguszynie równieŜ pół 
kilometra.  
Ruszyły roboty na budowę chodnika w Wolicy Pustej, przy cmentarzu.  
Ruszyły takŜe sprawy z remontem dróg w Chociczy, a prace powinny rozpocząć się              
w przyszłym roku.  
Będzie trzeba równieŜ zająć się ulicą Strzelecką w Nowym Mieście, ale jeŜeli rozpoczną się 
prace to od razu zostanie wykonane odwodnienie.  
Na zakończenie Wójt dodał, Ŝe nie będzie dzisiaj duŜo mówił o śmieciach, kolejna komisja                 
i sesja zostanie poświęcona temu zagadnieniu, ale po obliczeniach proponuje się opłatę od 
mieszkańca Gminy za wywóz nieczystości 5 zł /segregowane śmieci, 10 zł/ niesegregowane. 
Ale decyzje wiąŜące zostaną podjęte wraz z uchwałami na kolejnej sesji.  
Ad 7) Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z placów 
zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, po czym                       
w związku z brakiem pytań, zaproponował głosowanie za podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXIII/149/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 8 listopada 
2012 r., wraz z załącznikiem stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 8) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości połoŜonych                       
w Nowym Mieście nad Wartą.   

 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, po czym                       
w związku z brakiem pytań, zaproponował głosowanie za podjęciem uchwały.  

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                       
0 głosów wstrzymujących.  
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► Uchwała Nr XXIII/150/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 8 listopada 
2012 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 9) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu udzielania 
pomocy materialnej dla uczniów. 
*Salę posiedzenia opuścił Radny Marek Mroziński. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, który 
informował, Ŝe został dopisany punkt 3.  

Pani Mariola Bąk - Dyrektor GZEAS informowała, Ŝe uchwała jest konsekwencją 
Rozporządzenia Rady Ministrów, gdzie wprowadzono inne kryteria udzielania pomocy 
społecznej, a stypendia na tym bazują, w związku z powyŜszym naleŜało zmienić grupy 
dochodowe, w porównaniu z poprzednimi, zmieniono takŜe kwoty stypendium w zaleŜności 
od grupy dochodowej, jest to o 10 zł, w stosunku do tego co było poprzednio.   
W związku z brakiem pytań, Przewodniczący zaproponował głosowanie za podjęciem 
uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXIII/151/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 8 listopada 
2012 r., stanowi załącznik do protokołu. 
*Na salę obrad wrócił Radny Marek Mroziński. 
Ad 10) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami  na 2013 rok”. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, po czym odczytał 
protokół z przeprowadzonych konsultacji (protokół stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu), a następnie zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy są jakieś pytania odnośnie 
projektu uchwały. 

Radna Julia Rzepka, dziękowała Wójtowi za zwiększenie puli środków 
przeznaczonych na współprace z organizacjami pozarządowymi, ponadto pytała jak moŜna 
rozumieć punkt 6 w rozdziale VI Programu, gdzie znajduje się zapis ze organizacje 
współdziałają ze sobą i pozyskują środki na zadania. 
Poinformowano Radną, Ŝe punkt głównie ma kierować organizację na sposób pozyskiwania 
20 % wkładu własnego, który naleŜy zabezpieczyć podczas startowania w konkursie - jest to 
jeden z wymogów jaki jest nałoŜony na organizacje. NaleŜy podkreślić, Ŝe wkład moŜna 
pozyskać poprzez współprace z innymi źródłami, typu organizacje, sponsorzy,                             
unia europejska, czy wolontariat. 
Ponadto Radna pytała dlaczego nie jest prowadzony rejestr organizacji, na stronie 
internetowej Urzędu, dzięki zakładce na której znajdowałyby się organizacje mogłyby one 
współpracować ze sobą, mogłyby utrzymywać kontakt i współdziałać. 
Poinformowano Radną iŜ  rejestr nie został wprowadzony, ze względu na fakt,  Ŝe mimo                  
13 organizacji funkcjonujących na terenie Gminy tylko 3 mają status organizacji i są wpisane 
w Krajowy Rejestr Sądowy, co umoŜliwia im uczestnictwo w konkursach.  Ale jeŜeli jest taka 
wola to taka zakładka na stronie internetowej zostanie wprowadzona. 
W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zaproponował głosowanie                            
za podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXIII/152/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 8 listopada 
2012 r., wraz z uzasadnieniem i załącznikiem stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 12) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku                         
od nieruchomości. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, po czym odczytał 
pismo z Wielkopolskiej Izby Rolniczej, która wypracowała stanowisko dotyczące stawek 
podatku rolnego na 2013 rok.                       
W związku z brakiem pytań, Przewodniczący zaproponował głosowanie za podjęciem 
uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 
wstrzymujący.  
► Uchwała Nr XXIII/153/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 8 listopada 
2012 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Punkt 13) Podjęcie uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta za rok 2012 
przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2013 na terenie Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, po czym o głos prosił 
Radny Marek Banaszak. 

• Radny Banaszak, poinformował, Ŝe proponuje utrzymać dotychczasową cenę za Ŝyto, 
gdyŜ w roku ubiegłym podatek ten został znacznie podniesiony. Radny poinformował, 
Ŝe zapewne dla Gminy jest to nieznaczny „zastrzyk”, ale proponuje pozostawić 
podatek ten na wysokości 50 zł – Radny wniósł wniosek formalny o wprowadzenie 
uchwały z kwotą 50, 00 zł za kwintal Ŝyta. 

• Radna Alicja Kryszak, zgodziła się ze zdaniem Radnego Banaszaka proponując 
równieŜ 50,00 zł za kwintal Ŝyta.  

• Radny Marek Mroziński, wyraził zdanie przeciwne, proponował, aby rolnicy 
zauwaŜyli, Ŝe tak faktycznie to podatek został obniŜony o 20 %, z 78 zł na 52 zł. 
Radny pytał, dlaczego rolnikom jeszcze jest mało, przecieŜ Gmina nie zaczyna i nie 
kończy się na rolnictwie, a wymagania inwestycyjne są coraz większe, Radny dodał, 
Ŝe jest nawet przeciwny obniŜeniu do kwoty 52,00 zł. Na zakończenie Radny 
poinformował, Ŝe od kiedy jest Radnym to wciąŜ podatek rolny w stosunku do stawek 
z GUS-u jest obniŜany.  

• Radna Julia Rzepka, poinformowała, Ŝe bardzo długo nad tym podatkiem się 
zastanawiała i doszła do wniosku, Ŝe kwota proponowana przez Wójta jest dość 
rozsądna, Radna zgadza się z Radnym Mrozińskim, ale patrząc na to co się dzieje                  
w gminach ościennych to naleŜałoby zostać przy tej stawce 52,00 zł.  

• Radny Wincenty Pawelczyk, proponował pozostanie przy stawce zaproponowanej 
przez Wójta, gdyŜ Gmina dzieli się na róŜne grupy a nie tylko na rolników.  

• Radna Zofia Kędziora wyraziła zdanie, Ŝe dla niektórych to tylko 2 zł a dla niektórych 
aŜ 2 zł, a patrząc na rachunek globalny to stawka kwintala Ŝyta nie wrośnie o 2 zł 
tylko o 5 zł.  

• Radny Powiatowy Stefan Kominek, poinformował, Ŝe tak samo jak została 
potraktowana sytuacja ze środkami transportowymi tak samo naleŜało potraktować 
stawki od podatku rolnego.  Radny Kominek dodał, Ŝe w zeszłym roku obliczano 
rolnikom procentowo stawki, a nie minęło kilka miesięcy i wszystkie zasiewy 
rolnikom wymarzły i rolnicy ponieśli ogromne nakłady.  

• Radny Marek Mroziński, poinformował, Ŝe obniŜenie podatku nie wpłynie 
bezpośrednio na rolników, ale na inne nieruchomości i innych mieszkańców, bo tak 
faktycznie obniŜając rolnikom obniŜa się wszystkim mieszkańcom. 

• Pani ElŜbieta Mnich poinformowała, Ŝe przy kwocie 50,00 zł za kwintal Ŝyta Gmina 
straci wpływy w wysokości 35 480,00 zł. Natomiast przy podatku do jednego hektara 
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tj. nie jest gospodarstwo rolne, ale jest ziemia do 1 ha, w Gminie są142 hektary takich 
ziemi, czyli po przeliczeniu Gmina traci 36 900,00 zł.  

• Radny Borkowski pytał Radnego Mrozińskiego skąd te stawki które Radny Mroziński 
podawał, pani Skarbnik informowała, Ŝe jest to porównanie w stosunku do najwyŜszej 
stawki. 

• Wójt informował, Ŝe budŜet tworzy się głównie z małych kwot i moŜna by tą dyskusję 
przenieść na kaŜde opłaty, czynszowe, za wodę, za śmieci itd. Ale naleŜy pamiętać,              
Ŝe i te małe kwoty są niezbędne np. zimą kaŜdy chce mieć drogi odśnieŜone 
natychmiast, lub chce mieć wyrównane drogi. Wójt apelował o rozsądek w kwestii 
podatków. 

• Radny Wincenty Pawelczyk prosił o zamknięcie dyskusji, bo zdaniem Radnego                   
do niczego ona nie prowadzi a myśleć trzeba o wszystkich grupach mieszkających               
na terenie Gminy nie tylko o rolnikach.  

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący zaproponował głosowanie za 
przyjęciem wniosku formalnego Radnego Banaszaka. Przewodniczący przypomniał,                      
Ŝe głosowanie odbywa się zwykłą większością głosów. 

Za wnioskiem formalnym Radnego Banaszaka dotyczącym obniŜenia podatku rolnego 
do kwoty 50 zł za kwintal Ŝyta opowiedziało się 3 Radnych, 11 głosów przeciwnych.  

W związku z tym, Ŝe wniosek formalny Radnego Marka Banaszaka nie znalazł 
akceptacji, Przewodniczący zaproponował podjęcie uchwały ze stawką 52,00 zł za kwintal 
Ŝyta. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 4 głosy przeciwne, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXIII/154/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 8 listopada 
2012 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Punkt 14) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
Punkt 15) Wolne głosy i wnioski. 

• Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący, który informował Radnych, Ŝe kolejne 
posiedzenie wspólne komisji odbędzie się 22 listopada, XXIV sesja obędzie się 29 
listopada, a kolejna komisja 6 grudnia, sesja na której przyjęty byłby budŜet na 2013 
rok odbędzie się pomiędzy Świętami a sylwestrem.  

• Wójt prosił o przesunięcie XXIV Sesji na 30 listopada, gdyŜ miałby kłopot                              
z uczestnictwem w posiedzeniu ze względu na waŜny wyjazd.  

• Przewodniczący informował, Ŝe nie ma w tej kwestii Ŝadnego problemu, kolejna sesja 
zostanie przesunięta na piątek 30 listopada. Ponadto Przewodniczący dodał,                              
Ŝe o oświadczeniach majątkowych Radni zostali poinformowani, wytyczne dotyczące 
oświadczeń które wpłynęły z Urzędu Skarbowego, Radni otrzymali.  
Pan Janusz Janicki odczytał takŜe wniosek Parafii Dębno, dotyczący dofinansowania 
do renowacji Kościoła w Dębnie, wniosek ten wpłynął w terminie, ale został złoŜony 
nie w tym biurze co powinien w związku z czym dopiero teraz został on odczytany.  
Na zakończenie Przewodniczący odczytał apel mieszkańców wsi Chromiec dotyczący 
prowadzenia działalności gospodarczej przez pana Towarka, który składuje zbiory 
śmieci, będące kłopotem dla mieszkańców sołectwa.  

• Radna Julia Rzepka, pytała dlaczego nie udzielono odpowiedzi na interpelację, która 
została złoŜona na ręce Wójta od Radnej Rzepki i Radnego Twardowskiego. 
Ponadto Radna informowała, Ŝe zostało złoŜone pismo na ręce wszystkich Radnych 
od pani Iwony Trznadlewskiej mamy chorego Szymona, i pani ta skarŜyła się,                           
Ŝe do dzisiaj nie otrzymała nawet odpowiedzi. Ta osoba, prosiła o wsparcie finansowe 
od Rady  dla jej chorego syna.  
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Następnie Radna zawiadomiła, Ŝe dostała zapytania od mieszkańców dotyczące pani 
byłej kierownik OPS, pani Danuty Halek-Wielgosz, kto powinien zająć się sprawą               
w kwestii kursów pod nową działalność, za czyje pieniądze, kiedy były one robione, 
mieszkańcy chcą równieŜ wiedzieć jak wyglądała opłata za uŜywanie samochodu 
słuŜbowego. Radna poinformowała, Ŝe jeŜeli ta kwestia nie znajdzie odzewu Radna 
podejmie inne działania proceduralne, gdyŜ chce tą kwestię wyjaśnić.  

• Pan Janusz Janicki, poinformował, Ŝe wie jak sprawa dziecka pani Trznadlewskiej 
wygląda. Dziecko to jest bardzo chore, ale Przewodniczący podjął decyzję, aby nie 
podejmować dyskusji na sesji w tej kwestii, gdyŜ jest to kwestia indywidualna czy 
ktoś z Radnych chce tą panią wesprzeć, tym bardziej Ŝe kaŜdy to pismo otrzymał do 
rąk własnych. Przewodniczący wyraził zdanie, Ŝe nie jego rolą jest namawianie czy 
zachęcanie Radnych do udzielania pomocy.  

• Pan Wójt zajął głos w kwestii pani Wielgosz, Wójt informował, Ŝe są pewne 
stanowiska gdzie Gmina moŜe dofinansować wykształcenie pracownika. Wójt wyraził 
Ŝal, Ŝe pani Wielgosz była nie w porządku, gdyŜ uzupełniała wykształcenie a juŜ                    
w tym czasie nosiła się z zamiarem rezygnacji ze stanowiska pracy. Gdyby pani 
Wielgosz poinformowała odpowiednio wcześniej, Ŝe nosi się z zamiarem odejścia to 
inna osoba pracująca w OPS-ie mogłaby to wykształcenie uzupełnić i dzisiaj nie 
byłoby problemu.  

• Pani Julia Rzepka zgodziła się ze zdaniem Wójta, ale wyraziła zdanie Ŝe naleŜy się 
sprawie przyjrzeć, a obowiązkiem Rady jest sprawdzić problem.  

• Przewodniczący wyraził zdanie, Ŝe oczywiście sprawę moŜna zbadać, ale moŜna teŜ 
powołać komisję doraźną która się sprawą zajmie, gdyŜ komisja rewizyjna w chwili 
obecnej ma bardzo duŜo obowiązków. 

• Radny Artur Borkowski proponował, aby na przyszłość jeŜeli Gmina szkoli czy 
dokształca pracownika, to w umowie naleŜy umieścić dodatkowy zapis,                               
Ŝe w przypadku odejścia pracownika  z zakładu pracy, ponosi on część kosztów 
nałoŜonych przez pracodawcę na dokształcenie. 

• Radna Zofia Kędziora, zwróciła się do Rady i pana Wójta z wnioskiem do budŜetu na 
2013 rok, o zakup ksera do biura rady. Radna wyraziła zdanie, Ŝe niedopuszczalnym 
jest, Ŝe w biurze rady gdzie są kserowane uchwały do Radnych, faktury z funduszu 
sołeckiego dla Sołtysów nie ma kserokopiarki. Pani Kędziora proponowała aby 
zakupić ksero z potrąceń diet Radnych. 
Ponadto pani Radna prosiła w imieniu mieszkańców Świętomierza, aby zmienić kursy 
autobusu szkolnego, a właściwie Ŝeby dzieci były wysadzane w drugim kierunku,  
gdyŜ coraz szybciej zapada ciemność i dzieci poboczem drogi po ciemku wracają, 
przez co rodzice bardzo się niepokoją.  

• Wójt upowaŜnił panią Radną do rozmowy z firmą przewozową Stiller, aby zmiany                
w kursach dokonać. 

• Radny Marek Banaszak proponował, aby panią Wielgosz zaprosić na komisję.  
• Przewodniczący informował, Ŝe moŜe zaprosić panią byłą kierownik, tylko czy pani 

Wielgosz z zaproszenia skorzysta. 
• Radny Artur Borkowski, pytał czy moŜna wystosować informację co grozi za 

wyprowadzanie psa bez smyczy i kagańca, gdyŜ mieszkaniec Chociczy pan Robert 
Półcienniczak został zaatakowany, a właściwie jego dzieci zostały zaatakowane przez 
dwa psy sąsiadki. Radny pytał, czy prawnik mógłby wystosować taką informację która 
będzie informowała mieszkańców co grozi za wyprowadzanie psa bez smyczy. 

• Wójt informował, Ŝe jest zapis w Regulaminie utrzymania czystości, ale ta sprawa 
kwalifikuje się do ukarania, naleŜałoby się zwrócić do policji choć Gmina równieŜ 
moŜe nałoŜyć karę administracyjną, ale naleŜy złoŜyć wniosek. 
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• Radny Wincenty Pawelczyk, informował, Ŝe sam jako sołtys dostarcza mieszkańcom 
pisma z informacją co grozi za wypuszczanie psa bez kagańca i smyczy. 
Radny dodał, Ŝe oprócz tego złego co dzieje się w szkołach, bardzo duŜa przemoc                    
i zaŜywanie uŜywek szerzy się i poza szkołą.  

• Pan Przewodniczący dziękował panu Radnemu za te słowa, bo dzięki nim nie czuje 
się odosobniony.  

• Radny Borkowski, zawiadomił, Ŝe jeŜeli istnieje taki problem w szkołach to nie 
moŜna pozostawić tego bez echa, ale w tym roku juŜ nie ma sensu objeŜdŜać szkoły. 
Radny proponował, aby zaprosić Dyrektorów szkół na posiedzenie komisji, dzięki 
temu albo Dyrektorom się pomoŜe albo zaradzi. Radny jest zdania, Ŝe raz na dwa lata 
objazd wystarczy, ale spotkanie z Dyrektorami jest jak najbardziej wskazane. 

• Przewodniczący informował, Ŝe owszem zawsze jest otwarty na tego typu propozycje, 
moŜna zaprosić Dyrektorów, ale ma nadzieję, Ŝe nie wysłucha kolejnego koncertu 
Ŝyczeń, bo wyniki dydaktyczne w stosunku do infrastruktury szkoły są bardzo niskie. 
Dlatego Przewodniczący proponuje, aby jednak z rozwagą podchodzić do potrzeb 
wystosowanych we wnioskach do budŜetu Dyrektorów szkół.  

• Radny Juliusz Twardowski, odniósł się do sprawy dofinansowania remontu budynku 
pana Czarnego. Radny zwrócił uwagę, Ŝe pan Czarny złoŜył jako jedyny wniosek do 
Rady o dofinansowanie części remontu budynku a kaŜdy mieszkaniec miał do tego 
prawo, a jak kaŜdy Radny pamięta wolą Rady było ustanowienie pewnej puli, która w 
corocznym budŜecie była na wspomaganie osób które chcą swoje zabytkowe budynki 
odrestaurować- taką opinię wyrazili Radni. Radny wyraził zdumienie skąd to 
zdziwienie mieszkańców, Ŝe pan Czarny dostał pieniądze.  

• Przewodniczący informował, Ŝe powinna być jednak jakaś kolejność, najpierw 
powinno się zabezpieczyć jakąś pulę środków, wszyscy mieszkańcy powinni być 
poinformowani, a następnie kaŜdy na równych prawach powinien dostać te środki,                   
bo nie kaŜdy mieszkaniec wiedział, Ŝe trzeba przyjść do Gminy i złoŜyć wniosek. 

• Radny Juliusz Twardowski, proponował, aby jednak głośno mówić i zgłaszać,                      
Ŝe jeŜeli śmieci będą wyrzucane w lasy to będzie nakładana kara, a zapłacimy za to 
wszyscy, Ŝeby ludzie mieli świadomość, Ŝe jeŜeli „mamy tanio, to dbajmy o to tanio”, 
a nie prowokujmy sytuacji, Ŝe będziemy mieli jeszcze większe koszty. Radny dodał, 
Ŝe po wyjściu z komisji widział pana który prywatne śmieci do kosza wyrzucał.  
Radny pytał równieŜ czy będą podjęte działania względem melioracji rowu w Nowym 
Mieście. 

• Wójt informował Radnego, Ŝe będzie w tej kwestii prowadził rozmowy,  poniewaŜ są 
pewne pomysły na tą konkretną sprawę.  

• Pani Skarbnik zaznaczyła, Ŝe pan Czarny juŜ drugi rok składa wniosek na 
dofinansowanie remontu elewacji budynku, aby projekt zrealizować naleŜy mieć duŜo 
wkładu własnego więc to dofinansowanie nie odbyło się tak szybko. Pani Skarbnik 
dodała, Ŝe bardzo dobrze, Ŝe pan Czarny podjął się renowacji tego budynku.  

• Radny Jacek Nyczke, wyraził zdanie, Ŝe szkoły na terenie naszej Gminy są bardzo 
dobrze wyposaŜone, gdyŜ Radny jeździ do róŜnych szkół i ma porównanie. Radny 
proponował, aby w szkołach prowadzić kadencyjność.  

• Radna Julia Rzepka proponowała, aby zamieścić na stronie internetowej informację, 
Ŝe Gmina moŜe partycypować remonty budynków zabytkowych. Bo z efektu pracy 
pana Czarnego kaŜdy jest zadowolony, tylko nie dla wszystkich sprawa 
dofinansowania inwestycji była przejrzysta. 

• Pan Wójt odniósł się do interpelacji Radnej Julii Rzepki i Radnego Juliusza 
Twardowskiego, przy czym najpierw gratulował Wójt Radnemu bardzo ciekawego 
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wywiadu w Gazecie Jarocińskiej. Wójt informował Radnych, Ŝe w kwestii planowania 
przestrzennego to obowiązkiem Gminy jest sprawowanie władzy nad planowaniem 
przestrzennym. Plan zagospodarowania jest tylko w Klęce, ale w innych 
miejscowościach Gmina zasięga pomocy z biura projektowego, nic się nie odbywa na 
własną rękę.  

• Radny Twardowski, informował, Ŝe ideą interpelacji było zwrócenie uwagi Radnych 
na fakt, Ŝe jako gmina nie posiadamy terenów przeznaczonych pod inwestycje, czy teŜ 
budownictwo jednorodzinne. Powinniśmy być przygotowani na ewentualność 
pojawienia się inwestorów, którzy przy zakupie ziemi chcieliby rozpocząć działalność 
jak najszybciej, a nie czekać na załatwienie formalności związanych z 
przekształceniem, które są długotrwałe. KaŜdy nowy przedsiębiorca, czy teŜ nowy 
mieszkaniec to dodatkowe wpływy do budŜetu, o które powinniśmy zadbać. 
Powinniśmy się starać takie osoby do nas przyciągać i dawać wszelką moŜliwą 
pomoc.  Musimy dać alternatywę osobom, które chcą się w naszej gminie budować, 
aby miały moŜliwość zakupu działek połoŜonych jak najbliŜej mediów i dróg. 
Wówczas ograniczymy koszty związane z rozbudową kanalizacji i  wodociągów, czy 
teŜ choćby koszty odśnieŜania. Jeśli natomiast ktoś zechce zamieszkać na uboczu, to 
będzie to juŜ jego osobisty wybór. Ale taki wybór naleŜy mu dać. 

• Radna proponowała, aby moŜe zastosować się do rozwiązania takiego jak Gmina 
Kotlin względem ściągalności  za wodę. 

• Wójt informował, Ŝe została przeprowadzona akcja ściągalności zaległości za czynsze, 
a teraz zostanie przeprowadzona taka sama akcja za wodę.   

• Pan Stefan Kominek- Radny Powiatowy, prosił Wójta aby Gmina po raz kolejny 
wystąpiła z pismem do Enea o wymianę słupów na linii wysokiego napięcia,  bo słupy 
drewniane w chwili obecnej stanowią zagroŜenie.  

Punkt 16) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął XXIII Sesję. 
 

Protokołowała:                Zatwierdził: 
Podinspektor ds. Rady Gminy    Przewodniczący Rady Gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak               /-/ Janusz Janicki 
 


